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Protokół Nr 19/2008 

sporządzony z  posiedzenia Komisji Rewizyjnej  Rady Gminy Wierzchlas, 

które odbyło się dnia 16 czerwca 2008 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 9
00   

- 12
00

. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1) Maria Smolarek  –  Przewodniczący Komisji 

2) Jan Sarowski  – Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3) Józef Krzeszowski  – Członek 

4) Paweł Pakuła  – Członek 

5) Barbara Puczkowska – Członek    

6) Krzysztof Bednarek – Wójt Gminy 

7) Teresa Nowak  – Skarbnik Gminy 

8) Leszek Gierczyk  – Sekretarz Gminy 

 

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Maria Smolarek – Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej. 

 

Porządek posiedzenia : 

1. Zaopiniowanie materiałów na XVII sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

2. Podjecie uchwał w sprawie:   

a)  Zmian w budżecie Gminy Wierzchlas 

b) Zmian w budżecie Gminy Wierzchlas 

c) Ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy. 

d) Przyjęcie planu odnowy miejscowości Toporów. 

e) Wykup gruntów na poszerzenie drogi w Kraszkowicach . 

f) Wyrażenie opinii do projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu 

dotyczącej likwidacji oddziału Gruźlicy i Chorób Płuc. 

3.   Wyrażenie zgody na zatrudnienie pracownika obsługi – sprzątaczki  

w Szkole Podstawowej  w Toporowie. 

4. Rozpatrzenie wniosku  w sprawie  przyznania i wypłacania ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków uczestniczących w akcjach ratowniczych.  

5. Wycena działki nr 118/1  położonej w Łaszewie.   

6. Rozpatrzenie skargi dotyczącej Ochrony Środowiska na terenie Gminy 

Wierzchlas. 

7. Rozpatrzenie wniosku w sprawie pomocy finansowej.  

8. Wolne wnioski i zapytania. 
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Punkt 1. 

Zaopiniowanie materiałów na XVII sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

Punkt 2. 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Zmian w Budżecie Gminy Wierzchlas. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak  

i powiedziała, że z Urzędu Wojewódzkiego  otrzymaliśmy dotację  

w wysokości   22.000 zł,  z przeznaczeniem na drogę Mierzyce – Opatów.  

W związku z tym budżet Gminy zwiększa się po stronie dochodów i po 

stronie wydatków jak również zwiększa się załącznik nr 5 do Uchwały 

Budżetowej na 2008 rok. 

  

Komisja nie miała uwag i wniosła  o podjęcie uchwały na najbliższej sesji . 

 

b) Zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2008 rok. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak  

i powiedziała, że z Urzędu Wojewódzkiego  otrzymaliśmy dotację w wysokości 

22.000 zł,  z przeznaczeniem na drogę Mierzyce – Opatów. W związku z tym 

budżet Gminy zwiększa się po stronie dochodów i po stronie wydatków jak 

również zwiększa się załącznik nr 5 do Uchwały Budżetowej na 2008 rok. 

 

Komisja nie miała uwag i wniosła  o podjęcie uchwały na najbliższej sesji . 

 

c) Zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2008 rok. 

Skarbnik Gminy Teresa Nowak powiedziała, że zachodzi konieczność 

dokonania zmian w Budżecie Gminy. Następnie omówiła zmniejszenia 

budżetu: 

- dokonano zakupu ciągnika wraz z ładowaczem. Po przeprowadzonym 

przetargu koszty są niższe niż były planowane i przyjęta do budżetu 

pozostała kwota 12.000 zł.  Zaproponowano przeznaczyć tę kwotę na zakup 

przyczepy. Do nowo zakupionego ciągnika jest potrzeba zakupu przyczepy, 

której koszt wynosi ok.42.000zł. Dlatego zaproponowano przenieść 30.000 zł  

z inwestycji pod nazwą  „Droga Krzeczów-Toporów” i przeznaczyć na zakup 

przyczepy. Na zadanie to zaplanowane jest 100.000 zł i proponuje się 

zmniejszyć o 30.000 zł, a środki te przeznaczyć na zakup przyczepy plus 

12.000 pozostałych środków z zakupu ciągnika. 

Na poprzedniej sesji wprowadzone było zadanie dotyczące dotacji w wysokości 

26.000 zł do Urzędu Wojewódzkiego na budowę zintegrowanego systemu 

 e-usług „Wrota Regionu Łódzkiego”. Obecnie jest podpisana umowa na to 

zadanie. Gmina nie poniesie kosztów związanych z tym zadaniem w  2008 roku, 

natomiast całość kosztów realizowana będzie w 2009 roku. Inwestycja ta 

musiała zostać wprowadzona jako zadanie wieloletnie, a w tym roku można 

wycofać się z zaplanowanych pieniędzy 
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Radny Józef Krzeszowski zapytał, czy organ wykonawczy (czyli gmina) nie ma 

pilniejszych zadań, na które mogłaby przeznaczyć nie wydatkowane w tym roku 

środki. Ponadto jest to inicjatywa środowiska, w związku z tym skąd ludzie 

wiedzieli, że są środki na realizację zadania. 

 

Skarbnik wyjaśniała, że społeczeństwo nie wiedziało o pieniądzach. Był złożony 

u Wójta wniosek. Podpisana została już umowa w Urzędzie Marszałkowskim. 

Wiadome się stało, że nie będą potrzebne w tym roku te pieniądze, w związku  

z tym można by było zaspokoić niewielkie potrzeby społeczeństwa. Jednak jeśli 

radni widzą ważniejsze i pilniejsze potrzeby, to niech je zgłoszą  i podejmą 

wówczas decyzję. 

Radny Józef Krzeszowski powiedział, że w Wierzchlesie na ulicy Południowej 

planowane było 250 metrów chodnika. Powiedziano,  że jeśli wygospodarowane 

będą pieniądze, to wówczas chodnik wykonywany będzie po drugiej stronie 

drogi. Obecnie prace zostały zakończone po 50 metrach chodnika. Jednak mając 

doświadczenie to inwestycja w Wierzchlesie może się zakończyć na tych 50 

metrach dlatego wcześniej o tym mówi. 

 

Maria Smolarek powiedziała, że przedmiotowa droga w Kamionie jest w bardzo 

fatalnym stanie. 

W temacie krytycznie wypowiedział się radny Krzeszowski i stwierdził, że 

wszystkie zadania realizowane w danym roku budżetowym powinny być 

wprowadzone do budżetu w trakcie jego uchwalania, a nie w ciągu roku. 

Ponadto powiedział, ze nie jest przeciwny poprawieniu stanu drogi w Kamionie 

i utwardzenia jej tłuczniem.  

 

Komisja po wnikliwej analizie postanowiła, aby przeznaczyć środki na zakup 

przyczepy oraz na zakup tłucznia na drogę gminną we wsi Kamion. 

 

Radny Jan Sarowski stwierdził, że na zakup samochodu strażackiego dla OSP 

Wierzchlas przeznaczone było 80.000 zł. Obecnie środki te podzielone zostały 

na dwie wsie: Przywóz i Łaszew. Zapytał czy przyszłym roku czy zostaną 

przesunięte środki na przyszły rok.  

 

Skarbnik wyjaśniała, że środki zaplanowane w danym roku w budżecie są 

środkami budżetowymi i wydatkowane są w danym roku budżetowym. Budżet 

zamyka się po na koniec grudnia. Wszystkie zaoszczędzone lub 

niewydatkowane środki przechodzą na nadwyżkę budżetową. 

 

d) Ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy. 

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy i powiedział, że 

wynagrodzenie Wójta składa się z trzech elementów, regulowanych przez 

Rozporządzenie Rady Ministrów w sprawie zasad wynagradzania pracowników 



 

4 

 

samorządowych zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych jednostek 

samorządu terytorialnego oraz Rozporządzenie Rady Ministrów  w sprawie 

zasad wynagradzania pracowników samorządowych zatrudnionych w urzędach 

gmin, starostwach powiatowych i urzędach marszałkowskich. Ponadto w skład 

wynagrodzenia Wójta wchodzi : wynagrodzenie zasadnicze, dodatek funkcyjny, 

dodatek specjalny. Rada Ministrów w swoich rozporządzeniach określa dolną  

i górną granicę (widełki) w wynagrodzeniach, według których Rada Gminy ma 

możliwość regulacji wynagrodzenia. 

Następnie Sekretarz przedstawił Komisji obecne wynagrodzenie Wójta i  nowe  

tabele. 

I tak do tej pory  obowiązujące widełki  

 wynagrodzenie zasadnicze - 3.450zł - 4.630zł; obecne wynagrodzenie 

3.500zł. 

Nowe widełki od 4.200 zł do 5.900 zł 

 dodatek funkcyjny  do tej pory od 1080 zł – 1550 zł  -„- 1.100 zł; nowe 

widełki od 1.500 zł do 1.900 zł 

 dodatek specjalny  od 20% do 40% -„- 20 % wynagrodzenia zasadniczego 

 i dodatku funkcyjnego. 

Ponadto w wysokość wynagrodzenia wliczany jest dodatek stażowy zależny od 

ilości przepracowanych lat i max. 20 % wynagrodzenia. 

 

Przewodnicząca Komisji Maria Smolarek zaproponowała, aby przyznać 

Wójtowi wynagrodzenie zasadnicze w wysokości 4.500 zł, dodatek funkcyjny 

1.500 zł oraz dodatek specjalny – 20% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 

funkcyjnego. Natomiast Komisja po szczegółowej analizie rozporządzenia 

jednogłośnie postanowiła przychylić się do propozycji Przewodniczącej Komisji 

i wniosła o przygotowanie projektu uchwały na sesji z zaproponowanymi 

stawkami. 

 

e) Przyjęcie planu odnowy miejscowości Toporów. 

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Leszek Gierczyk i powiedział, 

że Plan Odnowy Miejscowości Toporów sporządzony został na potrzeby 

inwestycji jaka ujęta była w budżecie Gminy. Plan odnowy miejscowości 

powinien być przygotowany przez mieszkańców Toporowa i powinno 

uchwalić go zebranie wiejskie, a następnie zwrócić się  do Rady Gminy 

 o jego zatwierdzenie i realizację. 

Sekretarz poinformował, że omawiany plan nie będzie realizowany w tym 

roku dlatego, że Urząd Marszałkowski w Łodzi znów przedłużył termin 

składania wniosków i wykonanie przesunięte zostało na przyszły rok. 

Ze względu na fakt iż termin naboru wniosków przesunęły się w czasie, 

padła propozycja, aby  złożyć drugi wniosek na odnowę miejscowości 

Krzeczów. W ramach tego zagospodarować teren wokół remizy oraz 

utworzyć świetlicę wiejską. 
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Radna Barbara Puczkowska zaproponowała, aby złożyć wniosek na odnowę 

centrum wsi Kraszkowice, wykonanie chodników na ul. Wieluńskiej i Żabiej. 

Sekretarz nadmienił, ze dlatego zaproponowany został Krzeczów gdyż 

wykonane są tam matryce i nie potrzeba wykonywać map oraz plac do 

zagospodarowania jest niewielki. Natomiast jeśli chodzi o pozostałe tereny, to 

należy mieć odpowiednie miejsce, jak również przygotować mapy. 

Zadania odnośnie odnowy miejscowości Krzeczów nie będą realizowane w tym 

roku, jednak można je ująć w planach zadań inwestycyjnych. Zadanie będzie 

realizowane w całości z kredytu natomiast w przyszłym roku będziemy szukali 

środków.  

Komisja  po zapoznaniu się z planem odnowy miejscowości Toporów. Przyjęła, 

nie miała uwag i wniosła o podjecie uchwały na najbliżej sesji. 

Ponadto Komisja po wnikliwej dyskusji przyjęła propozycję aby obecnie złożyć 

drugi wniosek na odnowę miejscowości Krzeczów i na przyszły rok 

przygotowywać dokumentację na odnowę miejscowości Kraszkowice, po 

wcześniejszym uzgodnieniu z Radą Sołecką . 

 

Sekretarz poinformował, ze zgłoszony został z Kraszkowic wniosek aby 

wykonać przy szkole boisko do piłki siatkowej  jest to niewielki koszt. 

Komisja przychyliła się do przedstawionego wniosku i wniosła o wykonanie 

takiego boiska. 

 

Radny Jan Sarowski zapytał czy są szanse, aby w Wierzchlesie powstał stadion 

sportowy. 

Sekretarz wyjaśnił, ze szanse są, jednak obecnie trwają uzgodnienia i należy 

przekształcić gminne działki, łącznie z tymi które zostały pozyskane. 

 

f) Wykup gruntów na poszerzenie drogi w Kraszkowicach . 

Wprowadzenia do tematu dokonał Wójt i powiedział, że Pan Nowak dokonywał 

podziału swoich działek i przy podziale geodeta wychwycił, że część jego  jest 

zajęta przez pas drogi gminnej, na której położony jest asfalt. 

W związku z tym pan Nowak zwrócił się do urzędu Gminy o zapłacenie mu za 

zabraną cześć działki po cenie 10 zł za m
2
. Zajęta powierzchnia stanowi 168 m

2
. 

Wójt zwrócił się do radnych aby wyrazili zgodę na zakup części tej działki. 

 

Komisja wyraziła pozytywną opinie na zakup w/w działki i wniosła o podjecie 

uchwały na najbliższej sesji. 
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g) Wyrażenie opinii do projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu 

dotyczącej likwidacji oddziału Gruźlicy i Chorób Płuc. 

 

Komisja otrzymała materiał (wcześniej zapoznała się z  treścią projektu uchwały 

Rady Powiatu dotyczącej likwidacji oddziału Gruźlicy i Chorób Płuc  

a utworzenia Oddziału Pulmonologii) i zaopiniowała przedstawiony projekt 

pozytywnie.  

 

 

Punkt 3 

Wyrażenie zgody na zatrudnienie pracownika obsługi – sprzątaczki w 

Szkole Podstawowej w Toporowie. 

Komisja zapoznała się z wnioskiem Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej 

 w Toporowie dotyczącego zatrudnienia pracownika ze Szkoły Podstawowej  

w Strugach, ponieważ od 1 września 2008 roku zostaje zamknięta stołówka w 

tej placówce. 

 

Komisja wyraziła zgodę na przeniesienie pracownika  ze Szkoły Podstawowej  

w Strugach do Szkoły Podstawowej w Toporowie . Stanowisko na jakie zostanie 

przyjęta należy do kompetencji Dyrektora Szkoły w Toporowie. Ponadto 

komisja postanowiła, aby nie zatrudniać nowego pracownika. 

 

Punkt 4 

Rozpatrzenie wniosku w sprawie przyznania i wypłacania ekwiwalentu  

pieniężnego dla strażaków  uczestniczących w akcjach ratowniczych  

 

Wprowadzenia do tematu dokonał sekretarz Gminy i powiedział, że wypłacanie 

ekwiwalentu określane jest przepisami, które nie są jednoznaczne jednak 

większość gmin w powiecie wieluńskim wypłaca strażakom ryczałt za udział 

rzeczywisty w akcjach ratunkowych. 

Sekretarz nadmienił, ze ustalenie ryczałtu są to kwoty które zabezpieczone będą 

w projekcie budżetu na 2009 rok. 

Radny Józef Krzeszowski  zaproponował, aby przygotować symulację kosztów  

jakie potrzebne byłyby do wypłacenia ekwiwalentu dla strażaków 

uczestniczących w akcjach ratowniczych. Spytał czy gminę będzie stać na 

wypłatę takiego ekwiwalentu oraz należy zabezpieczyć środki w budżecie 

gminy. 

Sekretarz powiedział, że według Rozporządzenia stawka za udział w akcjach 

ratowniczych wynosi 1/175 przeciętnego wynagrodzenia to jest 16,57 zł za 

godzinę (brutto). 

Radny Jan Sarowski zaproponował aby na sesje zaprosić  Pana Henryka Panka 

 i Pana Zdzisława  Aleksanderka. 
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Komisja zaproponowała, aby przygotować symulację kosztów – jakie byłyby 

koszty średniej wyjazdów do udziału w akcjach ratowniczych i przygotowaną 

informację przedstawić na sesji. Wówczas podjęta zostanie decyzja.  

 

Punkt 5 

Wycena działki nr 118/1 położonej w Łaszewie. 

Komisja zapoznała się z operatem szacunkowym działki nr 118/1 położonej 

 w miejscowości o powierzchni  0,67 arów i wyceniona według operatu na cenę 

3.550 zł . 

Komisja po zapoznaniu się z operatem zaproponowała podnieść cenę do 4.000zł 

za 0,67 arów i  podjęcie decyzji w/w temacie na sesji. 

 

Punkt 6 

Rozpatrzenie skargi dotyczącej Ochrony Środowiska na terenie Gminy 

Wierzchlas. 

 

Komisja zapoznała się ze skargą skierowana do Przewodniczącego Rady Gminy 

dotyczącą  ochrony środowiska na terenie Gminy Wierzchlas. 

Komisja stwierdziła, że zajmuje się Ochroną Środowiska na terenie Gminy na 

miarę  posiadanych możliwości finansowych i komisja uznała skargę za 

bezzasadną.  

 

Punkt 7 

Rozpatrzenie wniosku w sprawie pomocy finansowej.  

 

W temacie głos zabrał Wójt i powiedział, że sprawa ta jest nieaktualna dlatego, 

że rodzina znalazła dom, który kupi i zaciągnie  na zakup kredyt. Na chwilę 

obecną sprawa jest nieaktualna i sprawa się zmieniła. Państwo Dydyna poręczyli 

kredyt, który nie został spłacony. Komornik przejął dom, który został już 

sprzedany. Rodzina pozostała bez domu. Złożyli pismo do Rady Gminy i Wójta 

Gminy z prośbą o pomoc w znalezieniu mieszkania. Rodzina składa się z 7 osób 

z czego 4 osoby mają źródło utrzymania. 

 

Punkt 8 

Wolne wnioski i zapytania. 

 

1) Komisji Rewizyjnej przedstawiona została  umowa w sprawie organizacji 

wypoczynku letniego dzieci i młodzieży w Szkole Podstawowej  

w Toporowie . Wypoczynek letni organizowany jest przez  Kurię 

Metropolitalną – Akcję Katolicką   w Częstochowie . Umowa dotyczy 

bezpłatnego użyczenia przez Gminę Wierzchlas pomieszczeń  w budynku 

Szkoły Podstawowej w Toporowie na jeden turnus Dzieci uczestniczących w 

wypoczynku w okresie od 5 – 31 lipca br. 
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Przez ostatnie 5 lat zawarta była umowa z Akcją Katolicką , która  

w zamian za użyczanie pomieszczeń zobowiązała się  wymienić instalację 

elektryczną w budynku Szkoły. 

Komisja po zapoznaniu się z przedstawioną umową postanowiła  

zaopiniować pozytywnie wniosek o użyczenie w tym  roku  

bezpłatnie pomieszczeń w Szkole Podstawowej w Toporowie  w celu    

zorganizowania wypoczynku letniego.   

 

2) Wójt Gminy poinformował,  że działka 1204 w Wierzchlesie nie została 

zbyta w formie przetargu w związku z tym zwrócił się do Komisji o podjęcie 

decyzji co dalej z tą działką. Zdaniem Wójta Radni nie powinni spieszyć się z 

jej sprzedażą. Jest to duży obszar pod budownictwo mieszkaniowe i nie należy 

zaniżać ceny. 

Radny Józef Krzeszowski powiedział, że jeżeli działka ma zostać to  

powinno się ja wydzierżawić. Wójt czynsz dzierżawny jest bardzo niski                   

i niewielki  przeliczany   w  kwintalach żyta. I dochody są bardzo małe. 

Komisja  Rewizyjna postanowiła wstrzymać się na chwile obecna z jej 

sprzedażą. 

 

3) Przedstawiony został wniosek Radnego Marcina Kowalczyka – dotyczący 

zakupu strojów sportowych dla LZS-ów z Wierzchlas, Łaszewa, Kraszkowic i 

Mierzyc przewidywany koszt zakupu to 7.000 zł 

Komisja wnioskował o sprecyzowanie wniosku. Prosiła by wskazać skąd wziąć 

środki na ich zakup i przestawić wniosek na sesji. 

 

4) Radny Paweł Pakuła zgłosił wniosek dotyczący zebrania ziemi z pobocza 

przy kościele w Łaszewie i wykonanie chodnika. 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokołowała:                                                      Przewodniczący 

                                                                   Komisji Rewizyjnej 

Marta Kowalczyk 

 

                                                                              Maria Smolarek 

 

 


